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Beste heer  
 

 

Wij richten ons tot u omdat niet helder is wie wij bestuurlijk hierover aan dienen te spreken. 

Tijdens de beraadslagingen in de vergadering van de gemeenteraad van Maasgouw op 9 juli 2024 over het 

onderzoeksrapport Toekomstperspectief Clausgebied en omgeving zijn verschillende moties ingediend en 

aangenomen. 

 

Een aantal moties hebben in directe zin betrekking op Tennet. 

Het gaat dan om: 

Aan Tennet een verzoek te sturen waarin wordt gevraagd welke meetgegevens over elektro-
magnetische straling bij hoogspanningslijnen en -stations worden gehanteerd en beschikbaar zijn 
én waarin wordt gevraagd of er nog specifieke metingen gaan plaatsvinden binnen de Tennet-
projecten die voor Brachterbeek en omgeving op de planning staan.  
 

Met deze brief doen wij u namens de gemeenteraad van Maasgouw dit verzoek. Graag vernemen wij uw 

reactie hierop. 

Daarnaast heeft de gemeenteraad besloten: 

Een bestuursoverleg in te plannen voor 1 september 2024 met TenneT om hen van bovenstaande 

(overwegingen motie) te informeren en er bij Tennet op aan te sturen dat ondergrondse bekabeling 

bij verzwaring van de huidige mastenlijnen en nieuwe hoogspanningstrajecten als optie onderzocht 

en uitgewerkt dient te worden. 



 

 

In dit overleg willen wij graag verder uitleg geven over bovenstaande. Dit aangevuld en verduidelijkt met 

onderstaande aanvullingen vanuit ons college. 

Deze motie wordt aangevuld met de volgende stellingnames vanuit het college van B&W in de verdere 

procedures voor het realiseren van aanpassingen of uitbreidingen aan het hoogspanningsnetwerk: 

 

1. Verder dan de motie bij nieuwe hoogspanningstrajecten sowieso als uitgangspunt te kiezen voor 
ondergrondse bekabeling. Zie ook punt 3. 
 
 

2. Aanvullend op het gestelde in de motie over ondergrondse bekabeling er van uitgaande dat er 
aantoonbaar (op basis van onderzoek) geen verslechtering ten aanzien van de gezondheid van 
mens en dier zal optreden bij ondergrondse bekabeling ten opzichte van de huidige situatie. 
Tennet dient in deze gevallen alle openheid te geven over de uitgevoerde onderzoeken. 
 
 

3. Gezien het feit dat op grond van het voorzorgsbeleid ten aanzien van straling bij 
hoogspanningsleidingen, zo veel als redelijkerwijs mogelijk, geen woningen gebouwd worden 
binnen de zogenoemde Tesla-zone van de betreffende leiding, worden binnen de gemeente 
Maasgouw ook geen nieuwe hoogspanningsleidingen gerealiseerd of verlegd waardoor bestaande 
woningen in de zone van deze leiding komen te liggen. 
Dat geldt dus zowel voor situaties waarbij nieuwe bovengrondse trajecten worden gerealiseerd, 
alsook bij  aanpassingen van aansluitingen tussen masten of schakelstations. 
 
Als kan worden voorkomen dat nieuwe gevoelige objecten binnen de magneetveld komen te 
liggen door hoogspanningskabels ondergronds te leggen dient dit te worden toegepast. Het 
voorzorgbeleid stelt namelijk dat nieuwe situaties zoveel als redelijkerwijs moeten worden 
voorkomen. Hierbij dient het aspect gezondheid van burgers zwaarder te wegen dan financiële 
aspecten of het beleid van Tennet dat 380kV in beginsel niet ondergronds wordt aangelegd. Dit 
beleid van Tennet lijkt namelijk af te wijken van het voorzorgbeleid.  
Met andere woorden de gemeente is van mening dat bovengronds alleen mogelijk is als het 

technisch niet mogelijk is om de kabels ondergronds te leggen. 

Het is aan Tennet om aan te tonen dat het technisch niet mogelijk is om de kabels ondergronds 

aan te leggen. 

 

4. Als bij verzwaring van bestaande hoogspanningslijnen uit onderzoek blijkt dat er een 
verslechtering van de stralingssituatie aan de orde zal zijn, hier zich geen verblijven voor mens 
of dier meer mogen bevinden binnen de Teslazone. Er zal dan naar alternatieven gezocht moeten 
worden. 
Tennet dient in deze gevallen alle openheid te geven over de uitgevoerde onderzoeken. 

  



 

 

Rond Maasbracht – Brachterbeek komen veel Tennetprojecten (zowel op korte als lange termijn) samen. 

Wij vinden het belangrijk de samenhang en effecten van deze projecten in zijn totaliteit te bezien. 

Ruimtelijke kwaliteit en gezondheidseffecten zijn hier belangrijke thema’s in. 

Wij vinden het daarom wenselijk dat Tennet een doorkijk geeft, allereerst in ruimtelijk opzicht van de 

effecten van de verschillende projecten zoals u die voor ogen heeft. Daarbij gaat het niet alleen om het 

hoogspanningsnetwerk, maar wellicht ook andere wensen of ideeën die ruimtelijke impact hebben. 

Hetgeen we in deze brief geschreven hebben, willen wij graag in een bestuurlijk overleg nader 

toelichten. 

Wij verwachten dat u hiertoe contact met ons zoekt. 

 

 

Burgemeester en wethouders, 
De secretaris       De burgemeester 
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C.M. Keersmaekers     D.W.J. Schneider   

   

 

 

 

 

 

 




